

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论著

上海地区蝇科一新记录及重毫蝇属的生物学和地理分布（双翅目：蝇科）

姬淑红¹, 邓耀华², 黄惠敏¹

¹ 上海市杨浦区疾病预防控制中心消毒与病媒防制科（上海 200090）; ²上海出入境检验检疫局

摘要:

【摘要】 2006年10月在上海江湾机场蝇类调查中采集到翹叶重毫蝇 (*Dichaetomyia corrugicerca* Xue et Liu, 1996), 为上海地区新记录种。根据该标本描述了该种形态特征, 并综述该属的属征、幼虫形态、生物学及分布。

关键词: 重毫蝇属 新记录 双翅目 上海

A new record of Muscidae in Shanghai area and the biology and geographic distribution of Genus *Dichaetomyia* (Diptera: Muscidae)

JI Shu-Hong, DENG Yao-Hua, HUANG Hui-Min

Shanghai Yangpu District Center for Disease Control and Prevention, Shanghai 200090, China

Abstract:

【Abstract】 A specimen of *Dichaetomyia corrugicerca* ♂ was collected from Shanghai Jiangwan airport on October 2006. It was a new record in Shanghai area. The morphological characters of this species were described, and some simple statements were also given about the typical characteristics, larvae morphology, biology and distribution of the genus.

Keywords: *Dichaetomyia* New record Diptera Shanghai

收稿日期 2008-10-05 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者:

作者简介: 姬淑红 (1963-), 女, 主管医师, 从事蚊、蝇分类及媒介生物防制研究。

作者Email: ypcdc@vip.sina.com

参考文献:

- [1] Pont AC, Evenhuis N. A new species of *Dichaetomyia* Malloch (Diptera:muscidae) from the Fujian Island [J] // In Fiji Arthropods VI (Evenhuis N, Bickel DJ) Bishop Museum Occasional Papers, 2006, 90: 3-7.
- [2] Couri MS. A key to the Afrotropical genera of Muscidae (Diptera) [J]. Revista Brasileira de Zoologia, 2007, 24 (1) : 175-184.
- [3] Pont AC. Family Muscidae [M] // Evenhuis NL. Catalog of the Diptera of the Australasian and Oceanian Regions. Special Publications of the Bernice Pauahi Bishop Museum, 1989: 86, 1155.
- [4] Pont AC. Family Muscidae [M] // Soós Á. Catalogue of Palaearctic Diptera, 1986, 11: 57-215.
- [5] Pont AC. Family Muscidae [M] // Delfinado MD, Hardy DE. A Catalog of the Diptera the Oriental Region, 3, 1977: 451-523.

扩展功能

本文信息

► Supporting info

► PDF(381KB)

► [HTML全文]

► 参考文献[PDF]

► 参考文献

服务与反馈

► 把本文推荐给朋友

► 加入我的书架

► 加入引用管理器

► 引用本文

► Email Alert

► 文章反馈

► 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

► 重毫蝇属

► 新记录

► 双翅目

► 上海

本文作者相关文章

► 姬淑红

► 邓耀华

► 黄惠敏

PubMed

► Article by Ji, S. H.

► Article by Deng, Y. H.

► Article by Huang, H. M.

- [6] 薛万琦, 赵建铭. 中国蝇类(上、下册) [M]. 沈阳: 辽宁科学技术出版社, 1996: 2425.
- [7] 范滋德. 中国常见蝇类检索表 [M]. 2版. 北京: 科学出版社, 1992: 992.
- [8] 华立中. 中国昆虫名录 [M]. 4卷. 广州: 中山大学出版社, 2006: 540.
- [9] 薛万琦, 王明福. 青藏高原蝇类 [M]. 北京: 科学出版社, 2006: 336.
- [10] Emden FI Van. The fauna of India and the adjacent countries, Diptera 7, Muscidae, part 1 [M]. Government of India, Delhi, 1965: 647, 156 figs, 2 pls.
- [11] Shinonaga S. Eleven new Dichaetomyia species from Indonesia (Diptera:Muscidae) [J]. Med Entomol Zool, 2004, 55: 67-76.
- [12] Skidmore P. The Biology of the Muscidae of the World [M]. Series Entom, 29: Junk Publ, Dordrecht, 1985: 550, 160 figs.

本刊中的类似文章

文章评论

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 6670

Copyright by 中国媒介生物学及控制杂志